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خبـر  به دستور رئیس جمهور در فارس صورت گرفت؛ 
 افتتاح ۷۱ خانه هلال در سطح فارس همزمان با سراسر کشور 

فارس  استان  سطح  در  هلال  خانه   ۷۱ جمهور   رئیس  دستور  به 
همزمان با سراسر کشور از طریق وب کنفرانس افتتاح شد. 

به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی جمعیت هلال احمر 
استان فارس؛ حسین درویشی گفت: خانه هلال دهکویه لارستان به 
صورت نمادین از طریق وب کنفرانس در این شهرستان افتتاح شد.
وی بیان کرد: در جریان اجرای این برنامه ۱۴۰۰ پروژه داوطلبی به 

دستور رییس جمهور در سطح کشور افتتاح گردید.

هلال  خانه های  افزود:  فارس  استان  هلال احمر  جمعیت  مدیرعامل 
فضاهایی هستند که با همت و مشارکت خیرین تجهیز و راه اندازی 
می شوند و در راه اندازی آنها از ظرفیت های هر دولت یا محله به 

مانند مسجد، دهیاری، مدرسه و نظایر آن استفاده می شود.
درویشی با اشاره به اینکه هلال احمر رییس کارگروه امداد و نجات 
می باشد اذعان کرد: خانه های هلال باید به سمت تیم بندی عملیاتی 

و توانمندسازی امدادگران برای مقابله با حوادث بروند.

رئیس جهاد کشاورزی فارس:
 زنجیره ارزش با بسته اجرایی 

محقق می شود

عضو شورای شهر شیراز در جلسه هم اندیشی با یاوران 

شورا در منطقه پنج عنوان کرد:
 خروج مراکز جمع آوری ضایعات

 و مشاغل مزاحم از شهر شیراز نیازمند 
اقدام قاطعانه و جدی است

با ابلاغ ستاد مبارزه با کرونا در فارس؛
ارائه خدمات حضوری به اعضا در تمام 

کتابخانه های عمومی فارس انجام می شود
مقارن با هفته دفاع مقدس صورت می گیرد؛

  فارس میزبان دو شهید گلگون کفن

اسلامی  اطلاعات شورای  فناوری  و  رئیس کمیسیون هوشمندسازی 
شهر شیراز گفت: برای اولین بار نرخ گذاری میوه و تره بار در میدان 
شیراز به صورت روزانه صورت خواهد گرفت و از این طریق تفاوت 

نرخ بین میدان و مغازه های سطح شهر کمتر خواهد شد.
سرویس خبری: مریم زارع خفری

با اشاره به این که در میدان میوه  لیلا دودمان در جمع خبرنگاران 
این  از  یکی  گفت:  دارد،  وجود  مهم  چالش  تا  دو  شیراز  تره بار  و 
و  تجهیزات  لحاظ  از  تره بار  و  میوه  میدان  ساماندهی خود  چالش ها 
امکانات و نظم بخشی به فضای آن و دیگری حوزه مصرف کنندگان 

بود که مردم خیلی نسبت به وضعیت شاکی بودند.
وی ادامه داد: هر بحرانی که جامعه ما پشت سر می گذارد چه سیل 
باشد، چه زلزله و چه اعتراضات مردمی، جایی که این تحولات اثر 
افزایش  خودش را نشان می داد، میدان میوه و تره بار است و سبب 
خیلی  موضوع  این  به  نسبت  هم  مردم  می شد،  اجناس  این  قیمت 
اعتراض دارند و می گویند که آن چیزی که دست ما می رسد خیلی 

گران است. 
عضو شورای اسلامی شهر شیراز افزود: ما در رسانه ها هم بارها شاهد 
اعتراض مردم نسبت به افزایش قیمت یک محصول در یک مقطع 

زمانی هستیم.
یاوران شورا، مسئولین شهری و  با  ارتباط خود  به  اشاره  با  دودمان 
بازدید از محلات شیراز برای شناسایی نیازها و مشکلات مردم و رفع 
آنها گفت: من به کمک رئیس وقت سازمان میادین شهرداری شیراز 
به این موضوع ورود پیدا کردم و یک طرحی ارائه دادیم تا علاوه بر 
نظم بخشی به میدان میوه و تره بار، یک آسیب شناسی کنیم که چرا 
این قدر تفاوت نرخ بین قیمت میدان میوه و تره بار با آن چیزی که 

به دست مصرف کننده می رسد، وجود دارد؟
مشترک  کارگروه  تشکیل  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  عضو  این 
را  کارگروه  این  اسم  من  گفت:  حوزه  این  ذی ربط  مسئولین  با 
»کارگروه کنترل کیفیت و قیمت در میدان میوه و تره بار« گذاشتم.
وی با اشاره به اینکه تاکنون این کارگروه دوازده جلسه برای حل 
است، گفت:  تشکیل شده  این حوزه  در  راهکارها  ارائه  و  مشکلات 
برای این که این کارگروه بتواند بهتر عمل کند، آن را به فرمانداری 
این  در  حاکمیت  قدرت  پتانسیل  از  بتوانیم  تا  کردیم  منتقل  شیراز 

موضوع استفاده کنیم.
دودمان افزود: آن چیزی که من به عنوان نماینده شورای شهر شیراز 
در میدان میوه و تره بار از غرفه دار و اتحادیه می خواستم دو چیز ساده 
بود و آن هم این بود که نرخ به صورت روزانه در غرفه ها زده شود 

و دوم این که در تمام خرید و فروش ها فاکتور ارائه شود.
وی در مورد علت این درخواست ها نیز گفت: کمیته تعیین نرخی 
که در فرمانداری شیراز تشکیل می شد و هفتگی برای اجناس میدان 
میوه و تره بار تعیین نرخ می کردند، این کار عملا تعیین نرخ نبود و 
یک نوشته ای رو به روی اقلام می زدند و بر روی آن، طبق فاکتور 
می نوشتند در حالی که هیچ نرخ گذاری قانونی انجام نمی شد و وقتی 
میوه و تره بار به بازار می آمد بر اساس عرضه و تقاضای موجود در 

واقع کشف قیمت می شد.
دودمان اضافه کرد: این میوه تا زمانی که از میدان خارج شود حداقل 
مغازه دار  به  را  آن  درنهایت  و  می شد  فروش  و  خرید  بار  چندین 
می فروختند و مغازه دار هم چون فاکتوری نداشت، هر جور که دلش 

می خواست آن را قیمت گذاری می کرد.
به گفته وی زمانی که اداره تعزیرات به مغازه میوه فروش ها مراجعه 
می کردند و در مورد علت گران فروشی و شکایت مردم از او سؤال 
که  می گفتند  و  می کردند  بهانه  را  فاکتور  نداشتن  آن ها  می کردند، 

میدان به من فاکتوری تحویل نمی دهد. 
این عضو شورای اسلامی شهر شیراز اضافه کرد: این فرد متخلف یک 
جریمه کمی می شد و عملًا هم هیچ اتفاقی نمی افتاد اما ما موفق شدیم 
این روال را بعد از شش بازدید شبانه از میدان میوه و تره بار شیراز 
و یازده جلسه کارگروه، عوض و هفته گذشته برای اولین بار نرخ 
را روزانه کنیم و کمیته نرخ گذاری هفتگی از بین رفت و در عوض 
کشف  تقاضا  و  عرضه  اساس  بر  که  آمد  وجود  به  کمیته ای  یک 
می شود،  تعیین  میدان  در  روزانه  صورت  به  نرخ  و  می کند  قیمت 
همچنین از هفته گذشته فاکتور به خریداران ارائه می شود و بازرسی 

و نظارت در این حوزه به شدت انجام خواهد شد.
به گفته دودمان نتایج این برنامه یک هفته بعد از اجرای آن بررسی 

و آسیب شناسی می شود. 
ادامه تأکید کرد: ما راهی را برای کمک و خدمات رسانی  وی در 
به مردم شروع کردیم تا آن چه به دست مردم می رسد یک  بهینه 
این  در  اشکالاتی  هنوز  قطع  طور  به  اما  باشد  داشته  متعادل  قیمت 
امر وجود دارد و ممکن است حتی انحرافاتی در زمینه فاکتورها به 
وجود بیاید، همچنین قرار شد همه فاکتورها در میدان میوه و تره بار 
یک دست شود و هر غرفه برای خودش فاکتور جدا نداشته باشد و 
با امضای رئیس میدان میوه و تره بار و رئیس اتحادیه این فاکتورها 

به وجود بیاید.
به گفته وی بر اساس قانون هر کسی تخلفی در میدان میوه و تره بار 
داشته باشد، اتحادیه و بازرس صنف می تواند غرفه افراد متخلف را از 

یه روز تا یک هفته پلمپ کند.
دودمان تصریح کرد: بحث کنترل قیمت نباید تنها در میدان میوه و 
تره بار اتفاق بیفتد و بازار مصرف هم به همان اندازه باید در کنارش 
کنترل شود و این کارگروه به این سمت می رود که میدان را هدفمند 
و متعادل کند ولی بازرسین تعزیرات و صنعت و معدن هم باید به 
بازار مصرف ورود کنند و در واقع مغازه دار سطح خیابان را چک و 
کنترل کنند که این دو سازمان قول همکاری با ما را در این حوزه 
داده اند.  این عضو شورای اسلامی شهر شیراز با اشاره به تشکیل پنج 
کارگروه مهم برای شناسایی مشکلات مردم و رفع آن ها گفت: من 
پیگیری چالش ها و مشکلات میدان میوه و تره بار شیراز را از سال 
قبل شروع کردم اما امروز برای اولین بار در مورد آن حرف زدم 

چون می خواستم به یک نتیجه مطلوب در مورد آن برسم.  
تشکیل شورای شهر کودک و نوجوان در شیراز

دودمان با اشاره به تشکیل کارگروه »شهر دوستدار کودک« گفت: 
شیراز به عنوان پایلوت در این حوزه انتخاب شده است و هم اکنون 
بخش  دو  در  ما  و  می شود  انجام  حوزه  این  در  زیرساختی  کارهای 
پیگیری  را  موضوع  این  داریم  عمرانی  و  شهرسازی  و  رویدادی 

می کنم.
طرف  از  ضوابطی  یک  قبل  از  شهرسازی،  بخش  در  افزود:  وی 

برای  شیراز  شهر  سطح  و  معابر  مناسب سازی  برای  کشور  وزارت 
معلولین داشتیم، اما شورای سیاست گذاری شهر دوستدار کودک به 
شورای اسلامی شهر شیراز پیشنهاد داد که در کنار اسم معلولین در 
این ضوابط، کلمه مادران باردار و کودک هم اضافه شود چون این 
مناسب سازی برای این قشر هم می تواند مورد استفاده قرار گیرد و 
هم اکنون در اجرای طرح ها زیرساخت های برای مناسب سازی محیط 

برای کودکان توجه می شود.
اسلامی  اطلاعات شورای  فناوری  و  رئیس کمیسیون هوشمندسازی 
انجام  فارس  پرورش  و  آموزش  اداره  با  توافقی  گفت:  شیراز  شهر 
ایجاد  ما  برای  دانش آموزی  سازمان  در  را  بستری  یک  که  داده ایم 
کند تا برای اولین مرتبه در سطح شهر شیراز، شاهد یک شورای شهر 
کودکان و نوجوان باشیم و از این به بعد در زمینه اموراتی که مربوط 
به کودکان است، این شورا عملا پیشنهادات خودشان را به شورای 

اسلامی شهر شیراز و اداره شهر دوستدار کودک ارائه دهد.
به گفته وی این اولین باری است که چنین شورایی تشکیل می شود 
و سازمان فرهنگی شهرداری این موضوع را به صورت جدی پیگیری 

می کند که این موضوع زودتر محقق شود.
شهر  تفصیلی  طرح  »بازنگری  کارگروه  رئیس  عنوان  به  دودمان 
بازنگری طرح تفصیلی شیراز در سال ۷۳ نوشته شده  شیراز« گفت: 
است اما این طرح، ۱۰ مرتبه در دهه قبل مورد بازنگری قرار گرفت 

و درنهایت در سال ۹۳ این طرح تصویب شد. 
از تصویب  بعد  در سال  بود  مقرر شده  برنامه  اساس  بر  افزود:  وی 
این طرح، یک بازنگری دیگری روی آن انجام گیرد ولی این کار 

صورت نگرفت تا این که من در سال ۹۸ این کار را انجام دادم.
دودمان افزود: »کارگروه بازنگری طرح تفصیلی شهر شیراز« در این 

رابطه تاکنون بیست و هشت جلسه داشته است.
عضو شورای اسلامی شهر شیراز اضافه کرد: گاهی نگاه می کنیم و 
می بینیم آن چیزی که در طرح تفصیلی شهر شیراز آمده است با آن 
چیزی که در اجرا آن وجود دارد، زمین تا آسمان متفاوت است ولی 

هیچ کس متوجه نمی شود که دلیل این موضوع چیست؟
دودمان تصریح کرد: دلیل این تفاوت را در بسیاری از ضابطه های 
ابهام دار، تفاسیر مختلف از قوانین و بسیاری از ضابطه های گپ دار 
بوده و برای حل مشکلات باید قوانین جدیدی بیایند اما تاکنون این 

اتفاق نیفتاده است.
شهر  در  معماری  و  شهرسازی  کردن  قانونمند  که  این  بیان  با  وی 
شیراز چیزی است که در این کارگروه به دنبال آن هستیم، افزود: 
شهرسازی  معماری  قانون  و  معمار  یک  که  این  جای  به  متأسفانه 
کار  رأس  نقلی ها  و  حمل   و  عمرانی ها  باشد،  شهر  رأس  شیراز  در 
گرفته اند.به گفته دودمان نتیجه این موضوع این است که ما شهر را 
می سازیم اما آن را با اجرای طرح تفصیلی و تفاسیر مختلف از آن 
ناایمن تر  و  شلوغ تر  روز  به  روز  شیراز  درنهایت  و  می سازیم  انجام 
پدافند  همچنین  داشت  نخواهد  نیز  را  لازم  تاب آوری  و  می شود 

غیرعامل در آن رعایت نمی شود.
اخیر  پانزده سال  به خصوص در  این سال ها و  ادامه داد: در  دودمان 
معماری و شهرسازی ما توجهی که باید در طراحی شهر و برنامه ریزی 
امر  همین  است  نداشته  را  باشد  داشته  شیراز  برای  که  مدتی  بلند 
مشکلات و چالش های امروز را ایجاد کرده است که نمونه ای از آن 
را می توان چالش های موجود در حسینی الهاشمی و جبل الدراک دید.  
اسلامی  اطلاعات شورای  فناوری  و  رئیس کمیسیون هوشمندسازی 
از  دیگر  یکی  را  ساختمان ها  کاربری  تغییر  همچنین  شیراز  شهر 
مشکلات جدی در ترافیک شهر شیراز و نارضایتی مردم عنوان کرد. 
وی ادامه داد: پل سازی، راه حل ساده ای که برای حل این مشکل در 
نظر گرفته شده است که هم اکنون نیز ادامه دارد اما پژوهشی صورت 

نمی گیرد که آیا این کار توانسته به ما کمک کند یا نه؟
دودمان تصریح کرد: شهرسازی ما باید درست شود تا بتوانیم یک 
تعریف خوبی از معابر داشته باشیم، بتوانیم ترافیکمان را کنترل کنیم.
وی ادامه داد: آن چه ما می بینیم این است که مطالعه و چشم انداز برای 
آینده نداریم و سعی داریم تمام برنامه ها را در کوتاه مدت به عنوان 
نتیجه آن این شده است تاب آوری  مسکن برای شهر اجرا کنیم و 
این که من تمام تلاش خودم  با  پایین است. دودمان  شهری شیراز 
ندارم  امید  افزود: من  به کار می گیرم،  برای رفع مشکلات شهر  را 
و حتی  فنی  در کمیته  واقعاً  شهر  درآمدی  و  مالی  مسائل  خاطر  به 
کمسیون ماده پنج این بازنگری که ما انجام دادیم رأی بیاورد هر چند 
این شهر به آن نیاز دارد چون ما باید یک جایی این حرکت ناهنجار 

شهری مان را متوقف کنیم.
به وجود  تعیین ضابطه و  این قطع شدن می تواند در  افزود:  دودمان 
آمدن قانون و در اجرای شفاف و درست قانون ایجاد شود چون وقتی 
ضابطه ای شفاف و دقیق در رأس کار قرار دارد دیگر کسی صاحب 
فناوری  و  هوشمندسازی  کمسیون  رئیس  نیست.  طلایی  امضای 
کارگروه  تشکیل  از  همچنین  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  اطلاعات 
آب های خاکستری برای استفاده از آن فضای سبز داخل ساختمان ها، 
بام های سبز و خرید این آب توسط شهرداری شیراز برای فضای سبز 

شهری و برنامه هایی در این حوزه به صورت پایلوت خبر داد.
دودمان در ادامه با اشاره به بخشی از تلاش خود برای کیفیت بخشی 
از منابع ملی گفت: شش ماه  به سازه های شهری و استفاده مناسب 
»مدل سازی  جامع  اطلاعاتی  سیستم های  ایجاد  دنبال  به  که  است 
اطلاعات ساختمان« یا به اختصار BIM در شعر شیراز هستم که الآن 

این طرح دارد به نتیجه و قرارداد مطالعاتی می رسد.
وی افزود: عمر مفید ساختمان در ایران ۱۰ سال است در حالی که 
باید پنجاه سال باشد و بیشتر کشورهای دنیا هم اکنون دارند از سیستم 
و  منابع  از  مفیدتر  بهره برداری  برای  ساختمان  اطلاعات  مدل سازی 
ثروت خود استفاده می کنند و تحولات عظیمی در حوزه شهرسازی 

و ارتقا کیفیت آن داشته اند.
این  از  استفاده  برای  افزود:  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  عضو  این 
تکلیف  را  آن  و  داده ام  تشکیل  حوزه  این  در  کارگروهی  ظرفیت 
و  داده  قرار  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  هوشمندسازی  کمیسیون 
بودجه ای برای آن در نظر گرفتم و با اجرای آن قبل از اجرا طرح های 
عمرانی در شهر می توانیم مشخص می کنیم که آیا این سازه به درد 

شهر می خورد یا نه؟
دودمان در پایان با اشاره به اقدامات کمیسیون هوشمندسازی شورای 
باشد  از شهر، کامل  ما  اطلاعات  اسلامی شهر شیراز گفت: هر چه 
به  خدمات  ارائه  و  شهر  اداره  برای  درستی  تصمیمات  می توانیم 

شهروندان بگیرم.

برای اولین بار در میدان میوه و تره بار شیراز صورت گرفت؛

ارائه فاکتور به تمام خریداران میوه و تره بار 


